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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Annelie Stiglund -  
Cathrin Bergenstråhle X   Richard Herrey  T  
Tobias Nässén X  From §294 Asta Groth  T  
Sofia Fölster  -   Elisabeth Engström T  
Helene Skantze  X   Anders Bruhn T  
Filip Wiljander  X   Annika Jung T  
Eva Öhbom Ekdahl X   Vilma Mori Aguilar N Tom §312 
Bo Bergkvist  X   Dominique Faymonville -  
Richard Wendt  X   Per Norling N  
Oliver Rykatkin X  From §294 Angela Berglund N  
Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist -      
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X  From §294    
Johan Hiller X      
Axel Krottler -      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X  18-21.20    
Lena Gatenborg  X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Tomas Hjort  -  
Hans Peters  X   Olga Anikina  N  
Håkan Ekengren  X   Alexi Strandberg -  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Alejandro Hedman  X  From §288    
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 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg T  
Monica Brohede Tellström X   Anna-Karin Boréus N  
Martin Sääf X   Johan Kjellman -  
Louise Granath X  From §294    
Mats Granath X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson T  
Anders Tiger X   Maryam Herlin -  
Lydia Liu -      
 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  T  
Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  
Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T From §288 
Espen Bjordal  -   Emelie Norberg Friberg -  
Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  -   Andreas Andersson T  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  -      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Shahin Malak  T  
Mikael Carlsson  X  From §294 Lamin Jatta Modigh  N  
Lina Olsson  X   Kristina Granlund N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X  From §288    
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  N  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson  -  
Stephan Andersson  X   Åke Söderman -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  -  
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Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Fredrik Holmkvist T  
Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson N  
Lisa Rasmussen X      
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§ 282 KFKS 2018/888 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i Nacka kommunfullmäktige 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Anneli Stiglunds begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 283 KFKS 2018/888 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(SD) i Nacka kommunfullmäktige 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Åke Södermans begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 284 KFKS 2018/888 

Ny ersättare (KD) i Nacka kommunfullmäktige 
 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Maryam Herlin (KD) till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 285 KFKS 2018/888 

Ny ledamot och ersättare (NL) i Nacka 
kommunfullmäktige 
 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Bosse Ståldal (NL) till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Kristina Granlund (NL) till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 286 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Karin Teljstedt (KD) och Khashayar Farmanbar (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger 
rum den 16 september 2019 och den 23 september 2019 kl 17.00 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 287 KFKS 2019/836 

Enkel fråga- Kulturens budget 
Enkel fråga från Fredrik Holmqvist (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
  
 
- - - - - 
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§ 288 KFKS 2019/837 

Enkel fråga – Utrymme för idrott i stadsplaneringen 
Enkel fråga från Amanda Sandholm (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) och miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
  
 
- - - - - 
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§ 289 KFKS 2019/835 

Enkel fråga– Närhet till fritidsaktiviteter och idrott 
Enkel fråga från Khashayar Farmanbar (S) till fritidsnämndens ordförande Gunilla 
Grudevall-Steen (L) 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
  
- - - - - 
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§ 290  KFKS 2019/544 

Interpellation – Socialtjänsten i Nacka kommun 
Interpellation den 27 maj 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §245 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 
- - - - - 
 
  



 
22  

 16 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 291 KFKS 2019/587 

Interpellation – Kommunens arbete med invånarnas 
konsumtionsbaserade utsläpp 
Interpellation den 17 juni 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 292 KFKS 2019/588 

Interpellation – Kostnader för överdäckning av 
Värmdöleden 
Interpellation den 17 juni 2019 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 293 KFKS 2019/589 

Interpellation – Verksamhetslokaler vid byggandet av 
nya bostadsområden 
Interpellation den 17 juni 2019 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 294 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Ingemar Eriksson (M) som entledigats från sitt 
uppdrag 
 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Oskar Rosell. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 183 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 113 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 295 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Kristoffer Markow Fogelström (M) som entledigats 
från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 183 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 113 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 296 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Staffan Waerndt (NL) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Anette Backlund. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 297 KFKS 2018/888 

Val av 66 nämndemän för tjänstgöring i Nacka tingsrätt 
för perioden 2020-2023 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser nämndemän enligt vallista daterad den 16 september 2019. 
 
Val av en nämndeman (M) bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Handlingar i ärendet 
Förteckning den 16 september 2019 
 
- - - - - 
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§ 298 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen från Annelie Stiglund (M) samt val av 
ny ersättare för tiden intill utgången av 2022 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Som ny ersättare väljs Peter Zethraeus. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 299 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
natur- och trafiknämnden från Louise Granath (L) samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2019  
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Som ny ersättare väljs Maria Lidzell. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 300 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden från Tomas Hjort (C) samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2019  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 301 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden från Pascall Mafall Fall (MP) samt val av 
ny ledamot för tiden intill utgången av 2019  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 302 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
natur- och trafiknämnden från Anders Lundberg (KD) 
samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2019  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Som ny ledamot väljs Helena Edberg. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 303 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
natur- och trafiknämnden från Alvin Berggren (S) samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2019  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Som ny ersättare väljs Björn Friberg. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 304 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kulturnämnden från Gertrud Lindgren (L) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2019  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Som ny ersättare väljs Ingwar Eklund. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 305 KFKS 2019/464 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet med 
adress Alpvägen 90 i Älta 
Fastigheten Älta 35:55 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 35:55 till 
oförändrad 15 000 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

Ärendet 
Fastigheten Älta 35:55, Alpvägen 90 i Älta, är upplåten med tomträtt för ideellt 
föreningsändamål sedan den 1 januari 2001. Omregleringstidpunkten är den 1 januari 2021, 
vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast den 31 december 
2019. Tomträttsavgälden för fastigheten Älta 35:55 bestäms till oförändrad om 15 000 
kronor per år under kommande tioårsperiod.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §236 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 26 juni 2019, rev 26 augusti 
2019 
Bilaga 1  Karta 
Bilaga 2  Värdeutlåtande Svefa AB  
Bilaga 3  Värdeutlåtande Forum Fastighetsekonomi AB 
Bilaga 4  Gällande tomträttsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §236 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

• Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 
35:55 till oförändrad 15 000 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 
och under kommande 10-årsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 
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1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef eller gruppchef inom enheten för 
fastighetsförvaltning att för kommunens räkning underteckna avtalet om 
omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 35:55. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Älta 35:55. 

 

Yrkanden 
Mats Granath (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Granaths yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 306 KFKS 2019/501 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet med 
adress Vinbärsvägen 1 i Solsidan 
Fastigheten Solsidan 13:1 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Solsidan 13:1 
till 60 000 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 och under kommande 
10-årsperiod. 
 

Ärendet 
Fastigheten Solsidan 13:1, Vinbärsvägen 1 i Solsidan, är upplåten med tomträtt för skola 
sedan den 1 januari 2001. Skolan är förskola Tuvan. Omregleringstidpunkten är den 1 
januari 2021, vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast den 31 
december 2019. Tomträttsavgälden för fastigheten Solsidan 13:1 höjs från 50 000 kr per år 
till 60 000 kr per år under kommande tioårsperiod.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §237 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 10 juli 2019 
Bilaga 1  Undertecknad överenskommelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §237 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige fastställde den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Solsidan 13:1 
till 60 000 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 och under kommande 
10-årsperiod. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef eller gruppchef inom enheten för 
fastighetsförvaltning att för kommunens räkning underteckna avtalet om 
omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Solsidan 13:1. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Solsidan 13:1. 
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Yrkanden 
Mats Granath (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Granaths yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 307 KFKS 2019/155 

Avgiftsstruktur och elnätsavgifter för Nacka Energi AB 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den föreslagna avgiftsstrukturen för Nacka Energi AB 
och förslaget till elnätsavgifter enligt bilaga 1-2 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 augusti 
2019.  
2. Kommunfullmäktige beslutar att den föreslagna avgiftsstrukturen och elnätsavgifterna 
börjar gälla den 1 januari 2020. 
 

Ärende 
Enligt ellagen ska elnätsavgifterna i Sverige utformas så att de är objektiva och icke-
diskriminerande. Prissättningen ska också underlätta för kunderna att påverka sina 
kostnader. Mot den bakgrunden behöver det genomföras en förändring av 
avgiftsstrukturen för Nacka Energi AB. Nacka Energi AB har under våren 2019 genomfört 
ett analysarbete av hur väl nuvarande struktur sammanfaller med ellagens intentioner.  
Denna justering sker successivt under den kommande reglerperioden 2020-2023, för att 
börja gälla den 1 januari 2020. Kommunikationsarbetet med kunderna behöver inledas 
omgående, och därför beslutas att kommunfullmäktige fastställer avgiftsstrukturen och 
elnätsavgifterna för 2020 redan tidigt under hösten 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §238 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Nacka Energi AB den 8 augusti 2019 
Bilaga 1 Förslag till elnätsavgifter - Prislista 2020 
Bilaga 2 Styrelsehandling gällande prislista, inför Nacka Energis sammanträde den 11 

juni 2019 
Bilaga 3 Styrelseprotokoll från Nacka Energis styrelsesammanträde den 11 juni 2019 
Bilaga 4 Styrelsehandling inför Nacka Energis sammanträde den 19 augusti 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §238 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
1. Kommunfullmäktige fastställer den föreslagna avgiftsstrukturen för Nacka Energi AB 
och förslaget till elnätsavgifter enligt bilaga 1-2 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 augusti 
2019.  
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2. Kommunfullmäktige beslutar att den föreslagna avgiftsstrukturen och elnätsavgifterna 
börjar gälla den 1 januari 2020. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Mats Gerdau (M) 
och Khashayar Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 308 KFKS 2019/619 

Matavgift på särskilt boende för äldre inom Välfärd 
samhällsservice 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att höja matavgiften på särskilt boende för äldre inom 
Välfärd samhällsservice till 130 kr per dygn för heldygnskost att gälla från och med den 1 
november 2019. 
 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att besluta om framtida förändringar 
av matavgiften utifrån av kommunfullmäktige beslutade kriterier för beräkning.  
 

Ärendet 
Den 14 juni 2004 § 71, KFKS 2004/69, beslutade kommunfullmäktige att 
livsmedelskostnader samt vissa kringkostnader kring mat får ingå i den matavgift som 
kunderna debiteras. Sedan dess är matavgiften som kunderna inom särskilt boende i 
kommunal regi debiteras oförändrad, 120 kronor per dag. Vidare beslutades att 
resultatenhetschef fick rätten att besluta om matavgift. Denna rätt skulle dock beslutas om 
på nytt vid varje mål och budget. 
 
Under de 15 år då avgiften legat på en oförändrad nivå har livsmedelskostnader, löner och 
övriga kostnader ökat markant. Samtidigt har en kvalitetshöjning och ökat fokus mot 
närproducerad och klimatsmart mat medfört att kostnaderna ökat ytterligare. 
 
En ökning av matavgiften beslutas från 120 kr per dygn till 130 kr per dygn. Denna ökning 
motsvarar 8 procent. Vidare beslutar kommunfullmäktige uppdra till kommunstyrelsen att 
från och med nu få mandat att besluta om matavgift samt att kommunstyrelsen i sin tur 
delegerar beslutanderätten till affärsområdeschef för affärsområde äldreomsorg. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §239 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice den 25 juni 2019, rev 23 augusti 2019 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 augusti 2019 §53 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §239 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
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1. Kommunfullmäktige beslutar att höja matavgiften på särskilt boende för äldre inom 
Välfärd samhällsservice till 130 kr per dygn för heldygnskost att gälla från och med den 1 
november 2019. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att besluta om framtida förändringar 
av matavgiften utifrån av kommunfullmäktige beslutade kriterier för beräkning.  
Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande. 
Kommunstyrelsen delegerar till affärsområdeschef för affärsområde äldreomsorg inom 
Välfärd samhällsservice att besluta om framtida förändringar av matavgiften utifrån av 
kommunfullmäktige beslutade kriterier för beräkning. Beslutad avgift ska anmälas till 
äldrenämnden i enlighet med kraven för auktorisation.  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Amanda Sandholm (V), Mikael 
Carlsson (NL), Leonid Yurkovskiy (SD) och Ninni Lindberg (MP), bifall till punkten 1 och 
avslag på punkten 2. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande gällande 
punkten 1. 
 
Ordföranden ställde proposition på Karin Teljstedts yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande gällande punkten 2 och fann att Karin Teljstedts yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster för Karin Teljstedts yrkande och 
28 röster för Khashayar Farmanbars yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit 
Karin Teljstedts yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Socialdemokraterna tycker att det är rimligt att beslut om avgifter ska vara ett politiskt 
beslut och inte delegeras till tjänstemännen som Allianspartierna vill göra. Det är rimligt 
och viktigt att politiker är beredda att vid varje tillfälle vi ändrar avgifter ta ansvar för den 
avgiftsnivån genom att vara del av beslutsfattande. I debatten togs också jämförelsen att en 
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privat koncerns styrelse nog inte beslutar om matavgifterna. Huruvida detta nu stämmer 
ska vi låta vara osagd, men det förtjänar att lyftas fram att den stora skillnaden mellan 
kommunen och privata utförare är att vi alla är ”aktieägare” i kommunen, medan vi enbart 
är kunder hos det privata företaget.” 
 

Protokollsanteckningar 
Leonid Yurkovskiy lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Den föreslagna ökningen av matavgifter med 8% efter 15 år är inte mycket och därför 
accepterar Sverigedemokraterna denna ökning. Vi förutsätter då emellertid att kvaliteten 
hos de äldres mat samtidigt också ökar med 8%. 
Vi måste alltid komma ihåg att de äldre har byggt Sverige, och nu måste få mat av god 
kvalitet, bland mycket annat som de är värda.” 
 
- - - - - 
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§ 309 KFKS 2019/725 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att samtliga partier som fick kommunalt partistöd i Nacka för 
år 2018 har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 2020. 
 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2018 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 5 augusti 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §240 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2018 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2020. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 310 KFKS 2018/1086 

Lekvärdesfaktor för förskolors utemiljöer 
Motion den 19 november 2018 av Ninni Lindberg och Pascal Fall (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Dessa bör utvärderas och arbetas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram ett bedömningsverktyg av typen 
lekvärdesfaktor för förskolornas gårdar för att uppfylla barns behov av kvalitativa 
utemiljöer.  
 
Flera enheter är involverade i processen från att identifiera behov av förskoleplatser till att 
utforma, bygga och förvalta förskolegårdar. I Nacka bestäms förskolegårdens utformning 
och innehåll i samråd med verksamhetsutövaren men det är fastighetsägaren som har det 
yttersta ansvaret. Kommunen har framförallt möjlighet att påverka de gårdar som byggs i 
och drivs i kommunal regi. 
 
Kommunfullmäktige instämmer i att barns vistelse- och lärandemiljöer är en viktig aspekt 
att uppmärksamma vid planering. Inom Nacka kommun pågår olika utvecklingsprojekt 
som angriper frågan om kvaliteten på barns förskolegårdar. Det framgår av dessa att det 
inom organisationen finns kunskap och verktyg för att arbeta med kvalitativa 
förskolegårdar. Resultaten från befintliga utvecklingsprojekt bör tas in i fortsatt planering 
av förskolor och förskolegårdar innan behovet av att utveckla ett verktyg liknande 
lekvärdesfaktor för Nackas förskolegårdar bedöms. En eventuell framtida utveckling av ett 
verktyg liknande lekvärdesfaktor kräver ett nämndöverskridande samarbete eftersom 
förskolegårdarnas kvalitéer beror på storlek, placering, utformning och innehåll men även 
på hur gården förvaltas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §257 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §207 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §150 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 1 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
Bilaga 2 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 §72  
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten den 1 mars 2019  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §257 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 207 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §150 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Dessa bör utvärderas och arbetas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 §72 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen som bör utvärderas och tas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Alva Dahn (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Fredrik Holmqvist 
(V), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Alva Dahns 
yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Monica Brohede Tellströms yrkande 
och 23 röster för Alva Dahns yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica 
Brohede Tellströms yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Alva Dahn reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Införandet av en lekytefaktor kan ge kommunen ytterligare ett verktyg för att kontrollera 
att detaljplaner ger tillräckliga friytor vid förskolor och för att senare utvärdera 
bygglovsansökningar. Det är angeläget därför att vi redan idag ser att storleken hos de fria 
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lekytorna varierar stort mellan förskolorna och i flera fall är otillräcklig. Det är tveksamt om 
det som utlovas enligt tjänsteskrivelsen blir till verklighet, utan oro finns snarare till 
försämringar för barnen allteftersom Nacka förtätas. En ”lekytefaktor” skulle underlätta 
beslut som gör att barnets bästa kommer i främsta rummet.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Ninni Lindberg (MP) reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Leka kan barn göra på en mängd sätt. Leken stimulerar fantasi, rörelse och gemenskap. 
Hur en bra förskolegård kan vara utformad finns det säkert många tankar om. Nackalistan 
är positiv till motionen som vi tror kan vara ett steg på vägen att konkret se till att få med 
många viktiga funktioner för att skapa riktigt bra gårdar. Att det skulle bli mer låst eller 
byråkratiskt tror vi inte på utan tvärtom, mer stimulerande gårdar för barnen.” 
 
- - - - - 
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§ 311 KFKS 2018/1207 

Förebyggande arbete för personer med 
funktionsvariation 
Motion den 17 december 2018 av Majvie Swärd m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det redan finns ett pågående 
aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka arbetar aktivt med förebyggande insatser för att förbättra 
hälsan för personer med funktionsvariation. Bedömningen är att det redan idag bedrivs ett 
kontinuerligt arbete kring att förbättra hälsovanorna för denna målgrupp, både av 
omsorgsenheten samt av utförare/anordnare. Därutöver är hälsofrämjande insatser något 
som till stor del åläggs Region Stockholm (före detta landstinget), som är en annan 
huvudman. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §258 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §208 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §151 
Socialnämnden den 26 mars 2019 §41 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten den 7 mars 2019  
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §258 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §208 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §151 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom 
det redan finns ett pågående aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
Beslut i socialnämnden den 26 mars 2019 §41 
Socialnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det 
redan finns ett pågående aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
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Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Falk (S) yrkade, med instämmande av Amanda Sandholm (V), YuSie Rundkvist 
Chou (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helene Skantzes yrkande mot Andreas Falks yrkande 
och fann att Helene Skantzes yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 38 röster för Helene Skantzes yrkande och 23 röster för Andreas 
Falks yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Helene Skantzes yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 3 
 

Reservationer 
Andreas Falk reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Personer med funktionsvariation har visat sig ha sämre hälsa. Därför behövs systematiskt 
arbete med hälsofrämjande insatser. Den borgerliga majoriteten anser det redan görs 
tillräckligt och avvisar därför förslagen i motionen. Fortfarande präglas synsättet av att 
samverkan med andra aktörer behövs. Man skjuter istället ifrån sig ansvaret till Region 
Stockholm. Majoriteten vill heller inte jobba med förebyggande insatser på individnivå 
genom individuella hälsoplaner. Det är beklagligt hur lättvindigt motionens förslag 
avvisas.” 
 
Amanda Sandholm reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Lisskulla Zayane (MP) reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
- - - - - 
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§ 312 KFKS 2018/1205 

Förslag om en klimatsamordnare i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Christina Ståldal m. fl (NL)  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att tillsätta en tjänst som 
klimatsamordnare och att utreda budgeteten för ett inrättande av en miljönämnd. 
 
Kommunfullmäktige noterar att tjänstemannaorganisationen och det nyinrättade 
miljöutskottet arbetar i linje i vad som föreslås i motionen. Därför finns det inget behov 
med att tillsätta en tjänst som klimatsamordnare. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun tillsätter en tjänst som klimatsamordnare med 
mål att starta en nämndverksamhet med miljöfrågor, även kallat miljönämnd.  
 
Nacka kommun har i budget för 2019–2021 beslutat om att bli en miljösmart kommun. 
För att uppnå detta inrättades under 2019 ett miljöutskott under kommunstyrelsen vars 
uppgift är att följa upp de lokala miljömålen i Nacka samt aktivt arbeta med miljö- och 
klimatåtgärder i hela kommunen. Det nyinrättade miljöutskottet bedöms därför redan 
uppfylla intentionerna bakom förslagen i motionen. Tjänstemannaorganisationen med 
fokus på miljö- och klimatfrågor är i dagsläget stabil i Nacka och därför anses det inte 
finnas behov av att tillsätta en tjänst som klimatsamordnare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §259 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §209 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §152 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och miljöenheten den 27 februari 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §259 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
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Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §209 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att tillsätta en tjänst som 
klimatsamordnare och att utreda budgeteten för ett inrättande av en miljönämnd. 
Kommunfullmäktige noterar att tjänstemannaorganisationen och det nyinrättade 
miljöutskottet arbetar i linje i vad som föreslås i motionen. Därför finns det inget behov 
med att tillsätta en tjänst som klimatsamordnare. 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S) och 
Fredrik Holmqvist (V), bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Christina Ståldals 
yrkande och fann att Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Filip Wiljanders yrkande och 19 röster för 
Christina Ståldals yrkande. Fyra ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således bifallit 
Filip Wiljanders yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 4 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
Lisskulla Zayane (MP) reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna yrkade redan inför förra mandatperioden att Nacka skulle inrätta en 
miljönämnd. Vi ansåg det behövs en särskild nämnd som arbetar med miljöfrågorna och 
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som kan avlasta såväl kommunstyrelsen som MSN från arbetet dessa frågor, som blir allt 
viktigare år efter år. En nämnd ger dessutom klimat- och miljöfrågorna en särskild politisk 
tyngd. Socialdemokraterna vidhåller att kommunen behöver en miljönämnd. 
 
erfarenhet är att de tjänstemän som arbetar med klimat- och miljöfrågor utför ett gediget 
arbete. Enligt vår uppfattning har de vida ramar att arbeta inom, men slutligen är det 
politikerna som beslutar. 
 
En samordnare, som inte är splittrad med olika politiska frågor utan som kan koncentrera 
sig på klimat och miljöfrågor, vore en avsevärd fördel för verksamheten. Det skulle göra 
arbetet med klimat- och miljöfrågor bättre och därmed mer effektivt. En nämnd skulle 
kunna fördjupa sig i de olika delfrågorna. Kommunstyrelsen har för övrigt inte möjlighet 
att aktivt samordna inom alla de frågor som så småningom ska nå styrelsen för beslut och 
vidarebefordran till fullmäktige. Socialdemokraterna förordar att en samordnare för 
miljöarbetet utses.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. I 
protokollsanteckningen instämde Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M) för sina 
respektive fullmäktigegrupper. 
 
”Klimatsmart kommun är ett av alliansens fyra fokusområden under denna mandatperiod. 
Vi har därför inrättat kommunstyrelsens miljöutskott för att just samordna och 
effektivisera det övergripande strategiska miljöarbetet. Att inrätta en miljönämnd skulle 
enligt vår uppfattning inte göra arbetet enklare eller mer effektivt. Kommunstyrelsen har 
däremot ett naturligt samordnande ansvar i bl.a. klimatfrågorna. 
 
Vi bedömer att vi redan idag har den bemanning och den kompetens som behövs för detta 
arbete. Om vi, under kommande år skulle bedöma att mer personella resurser behövs, så 
kommer vi att besluta om det.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har lämnat liknande förslag tidigare men inte om att skapa en ny nämnd. 
Klimatförändringarna är redan här och våra insatser från kommunens sida behöver 
utvecklas och bli bättre på att ge stora resultat och det är bråttom. Senaste mätningarna 
från 2018 visar på ett ökat utsläpp av koldioxid, ett i allra högsta grad negativt trendbrott 
som tydligt visar att omställningen till ett fossilfritt samhälle knappt har börjat. En 
klimatsamordnare och egen nämnd för att viktiggöra klimatfrågorna och med ansvar för en 
koldioxidbudget tror vi kan öka takten i det livsviktiga arbetet på att ställa om samhället till 
ett fossilfritt.” 
 
- - - - -  
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§ 313 KFKS 2019/93 

Förslag om p-bevakning 
Motion den 28 januari 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 
 

Ärende 
Motionären anför att fordon med karaktär av skrotbilar, eller med mycket omfattande 
obetalda p-böter, eller med körförbud, eller ägda av s k "bilmålvakter" som kan ha 
dussintalsoförsäkrade fordon i register är några exempel på ett ökande problem för Nacka 
kommun och att kommunen behöver göra mer för att hjälpa Polisen. Kommunen har 
mycket god kontroll över vilka fordon som har över 5000 kronor i restförda 
parkeringsanmärkningar och som i förlängningen också skulle kunna riskera att bli 
utdömda som vrak. Nacka kommun upptäckte under 2018 endast ett tjugotal fordon med 
över 5000 kr i restförda parkeringsanmärkningar och dessa var oftast varit i så pass dåligt 
skick att kommunen valde att bedöma dessa som vrak. I konklusion görs redan 
systematiska och kontinuerliga slagningar på felparkeradefordon i systemet. Hanteringen är 
ytterst myndighetsutövning och kan inte delegeras – ej heller kan särskild ersättning utges 
till kontrakterat parkeringsbolag, enligt gällande avtal. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §260 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §210 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §153 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §46 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 4 mars 2019  
Motio 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §260 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §210 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §153 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §46 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 
 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande mot Esa Örmäs yrkande och fann 
att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 56 röster för Hans Peters yrkande och fem röster för Esa Örmäs yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Hans Peters yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 5 
 
- - - - - 
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§ 314 KFKS 2019/95 

Tiggeriförbud i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 av Esa Örmä m.fl. (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då sakfrågan redan har behandlats och 
avslagits i fullmäktige i samband med ärende om lokala ordningsföreskrifter. Motionen är 
därmed slutbehandlad. 
 

Ärende 
Det finns stöd i en dom som meddelades av Högsta förvaltningsdomstolen den 17 
december 2018 att besluta om föreskrift med tiggeriförbud i de lokala 
ordningsföreskrifterna. Förutsättningarna är att föreskriften är tydlig och omfattar 
avgränsade geografiska områden där föreskriften verkligen behövs och därmed inte är för 
långtgående eller för ingripande. Då kommunfullmäktige nyligen har beslutat (den 4 mars 
2019 § 77) om nya lokala ordningsföreskrifter och det i samband med detta dessutom 
framställdes ett yrkande om tiggeriförbud som avslogs, beslutas därför att förslagen i 
motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §261 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §211 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §154 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 april 2019  
Motion 
Natur och trafiknämnden den 26 mars 2019 §47 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 13 mars 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §261 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §211 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §154 



 
57  

 16 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen då sakfrågan redan har 
behandlats och avslagits i fullmäktige i samband med ärende om lokala 
ordningsföreskrifter. Motionen är därmed slutbehandlad. 
Beslut i natur och trafiknämnden den 26 mars 2019 §47 
Natur och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen då sakfrågan redan har behandlats och avslagits i 
fullmäktige i samband med ärende om lokala ordningsföreskrifterna. Motionen är därmed 
slutbehandlad. 
 

Yrkanden 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Louise Granath (L) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), Mikael Carlsson 
(NL), Håkan Ekengren (C), Louise Ollivier (MP), Lisa Rasmussen (V), Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Louise Granaths yrkande mot Leonid Yurkovskiys 
yrkande och fann att Louise Granaths yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 56 röster för Louise Granaths yrkande och fem röster 
för Leonid Yurkovskiys yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Louise 
Granaths yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 6 
 

Reservationer 
Leonid Yurkovskiy reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Sverigedemokraternas motion om ett lokalt tiggeriförbud blev nedröstad av samtliga 
övriga partier i kommunfullmäktige, ett beklagligt men ej oväntat utfall. 
Det organiserade tiggeriet är kopplat till människohandel som bland annat tvingar kvinnor 
till prostitution och för med sig knarkhandel. Det är naivt att tro att de ca 20 tiggare som är 
verksamma i Nacka lever på de få slantar som kvinnorna lyckas samla. Genom att samtycka 
till tiggeriet hindras utsatta människor från ett värdigare liv; tiggeriet minskar incitamentet 
att ta sig ur den onda cirkeln. 
Idag finns barn i mellanstadieålder som aldrig sett ett samhälle utan tiggande EU-migranter 
på kollektivtrafikstationer och köpcentrum. År efter år, mandatperiod efter mandatperiod, 
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får problemet fortgå i någon slags naiv förhoppning att det ska upphöra av sig självt, vi kan 
konstatera att så inte blir fallet.  
Sverigedemokraterna vill se ett nationellt tiggeriförbud men det vill inte den nuvarande 
regeringen. Därför krävs handlingskraft från kommunernas sida och det är något som 
redan förekommer idag i SD-ledda, M-ledda och S-ledda kommuner som har förbjudit 
tiggeri. 
Ett tiggeriförbud skulle, förutom att vara en tydlig markering, bidra till att stoppa 
utnyttjandet av utsatta människor och sätta press på EU-länderna att ansvara för sina egna 
medborgare. Trots att både Rumänien och Bulgarien sedan länge får öronmärkta 
miljardbidrag av EU förbättras inte situationen. 
EU-medborgare har rätt att vistas här i tre månader. Längre tid kräver uppehållsrätt. Detta 
är något som myndigheterna uppenbarligen inte klarar av att hantera. 
Med anledning av ovanstående reserverar vi oss mot beslutet.” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
Tiggeri är inget yrke och ska aldrig accepteras som sådan. I Europa finns det länder med 
arbetsmarknad med stora klyftor där en del fastnar i extremt låga löner, länder med svaga 
fackföreningar och avsaknad av rimliga villkor på arbetsmarknaden, på många sätt en 
överdriven förlängning av den nyliberala högerns dröm om arbetsmarknaden. Det finns de 
som hävdar att det ger mer för människorna längst ner i pyramiden på dessa 
arbetsmarknader att bli tiggare i Sverige. Är det rimligt att andra länders dåliga 
arbetsmarknad ska leda till att tiggeri etableras som yrke i Sverige? Självklart inte. 
Det finns de som hävdar att det humana vore att låta människor tigga. Är höjden av 
humanism att tillåta människor förbli i armod, sittandes och tiggandes? Svaret är förstås 
nej. 
 
Vi ser länder som Rumänien och Bulgarien som kränker en del av sina invånares 
rättigheter. Allt från att inte kunna få ID-handlingar till ovärdig behandling i samhället. 
När vi ser denna armod, förtryck och utsatthet är det lätt att tappa tilltron till möjligheten 
till goda lösningar. Den stora frågan är om lösningen är att förbjuda enskilda individer att 
kunna be om hjälp? Självklart inte. 
 
Friedrich Nietzsche skrev ”Stirrar du för länge in i avgrunden, stirrar avgrunden tillbaka in i 
dig.” Vi tror inte att den utsatthet och den avgrund som vi ser idag får sitt svar i en lösning 
hämtad från avgrunden. För det är inte rimligt att förbjuda enskilda människor att kunna be 
om hjälp. 
 
Därför kan vi inte ställa oss bakom förslaget på att förbjuda tiggeriet i Nacka. 
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Vidare finns det anledning till självrannsakan hos motionärerna. De som jobbar i Sverige 
behöver inte tigga. Här finns kollektivavtal som gör det möjligt att leva på sin lön. SD som 
föreslår tiggeriförbud är samma parti som inte står upp för kollektivavtal. Rimligt att de 
tänker igenom vilka alternativ som kvarstår för den som har 4 jobb men där lönen ändå 
inte räcker.” 
 
Louise Granath lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Under senare år har många fattiga EU-medborgare sökt sig till Sverige för att tigga. 
Tiggeri är inte lösningen på den sociala misären i fattiga länder. Inte heller är förbud mot 
tiggeri någon lösning på fattigdomen.  
 
Den fria rörligheten i EU ger alla rätt att besöka Sverige tillfälligt i tre månader, även utan 
att ha arbete här. Men svensk lag ska följas och ingen har rätt att slå upp boplatser var som 
helst, skräpa ner eller göra intrång på privat mark. Akut hjälp ska ges när det behövs, men 
inte på ett sätt som bidrar till att fler stannar i tiggeri. Det förekommer att tiggare utnyttjas 
och utsätts för både tvång och människohandel. Detta ska bekämpas som den allvarliga 
brottslighet det är och lagskyddet ska vara starkt. 

För tiggande EU-migranter finns den långsiktiga lösningen i länder som Rumänien och 
Bulgarien. Samtidigt måste problemet upp på EU-nivå. EU måste arbeta mer för att 
länderna fullt ut använder de EU-medel som faktiskt finns för att bekämpa fattigdom och 
utanförskap. Vidare måste EU:s granskning av medlemsstaterna stärkas så att sanktioner 
införs mot de som sviker EU:s grundläggande värden. 

Liberalerna har under våren lagt ett initiativ i Socialnämnden om att arbeta uppsökande 
med hemlösa och tiggare som vistas i Nacka, med syfte att dels klargöra vilka regler och 
lagar som gäller och dels informera om vilken hjälp de kan få. Man kan även erbjuda stöd 
till de som man misstänks utsätts för kriminalitet och förmedla trygga poliskontakter.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi hänvisar till vår reservation när kommunfullmäktige 2019-03-04 behandlade 
moderaternas förslag om att tillskriva regeringen med krav på nationellt tiggeriförbud och, i 
andra hand, lokalt tiggeriförbud på 10 utpekade platser i Nacka (runt våra 
centrumanläggningar). Tyvärr fick vi inte majoritet för detta, men vi ser att problemen med 
att människor fastnar i fattigdom och riktigt dåliga levnadsförhållanden kvarstår och att 
många av dem utnyttjas i prostitution och kriminalitet.  
 
Ett tiggeriförbud markerar att samhället inte godtar tiggeri som försörjning i Sverige och 
det skulle bidra till att stoppa det utnyttjande av utsatta människor som tiggeriet faktiskt 
innebär. Man kan självklart inte förbjuda fattigdom eller hindra människor från att be om 
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hjälp, men vi menar att tiggeriet snarare gör att människor fastnar i riktigt dåliga 
levnadsförhållanden och att man permanentar deras fattigdom. Tiggeri är vare sig ett 
värdigt sätt att leva eller en långsiktig väg ur fattigdom och utanförskap. 
 
Om man vill bli av med tiggeriet, vilket vi moderater vill, så måste man både agera och vara 
beredd att ompröva sin politik. Den nuvarande politiken fungerar bevisligen inte. Eftersom 
problemen är nationella borde de också lösas på nationell nivå, med ett nationellt 
tiggeriförbud och tuffare krav på främst Rumänien och Bulgarien att hjälpa sina utsatta 
medborgare. Detta sa även socialdemokraterna i Nacka före valet, men sviker väljarna nu 
när de röstar emot exakt sådant förslag i kommunfullmäktige. Vi är också beredda att 
diskutera den modell med tiggeritillstånd som S, M och C infört i Eskilstuna. En majoritet i 
kommunfullmäktige har dessvärre gjort blundandet till politik, vi tror inte att det är en 
framgångsrik väg. Problem måste lösas, även om de är svåra!” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna vill anföra att flera svenska kommuner, bl a Vellinges och 
Katrineholms kommuner, har infört tiggeriförbud liknande det som Sverigedemokraterna 
yrkar på, utan problem eller negativa konsekvenser. Den som vill motsätta sig tiggeriförbud 
kan alltså inte peka på några fakta som skulle tala emot tiggeriförbud, utan har enkelt i 
praktiken tagit ställning för att det är bra med tiggeri i Sverige.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets fullmäktigegrupp: 
 
”Frågan om tiggeriförbud har aktualiserats i ett antal kommuner under senare tid. Från 
Centerpartiets sida är vi emot det. 
Det finns tydliga problem i vissa EU-länder kring hur man behandlar och hanterar olika 
minoriteter. Fattigdom, utanförskap och arbetslöshet präglar vardagen för en del av 
befolkningen i framför allt Rumänien och Bulgarien. Det är anmärkningsvärt att 
regeringarna i dessa länder inte tar ansvar för eller inkluderar sina medborgare fullt ut. 
Detta trots bidrag och stöd från EU till dessa länder i miljardklassen varje år. Dessa frågor 
måste dock hanteras på EU-nivå. Och press måste sättas från EU mot dessa staters 
regeringar. 
Fattigdomen och arbetslösheten driver en del människor från sina hemländer till att åka 
utomlands för att tigga och försöka få någon form av arbete.  
Att förbjuda tiggeri i Nacka löser inte dessa människors problem att försörja sig. Och det 
löser inte heller tiggerifrågan vare sig i Nacka eller andra platser i landet. Risken är i stället 
att om detta skulle förbjudas i Nacka skulle de berörda personerna flytta vidare till andra 
platser i andra kommuner. 
Att det skulle vara ett stort problem att några personer ber om pengar till sin försörjning på 
några platser i Nacka, är en kraftig överdrift. Däremot uppstår ofta problem vid olagliga 
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bosättningar med sanitära olägenheter, skräp och bråte av olika slag. Det finns dock redan 
idag lagliga möjligheter att avhysa den typen av boenden. 
Centerpartiet vill i stället göra det enklare att anställa personer för enklare jobb, vilket skulle 
kunna leda till att människor utan utbildning och större språkkunskaper lättare skulle kunna 
försörja sig utan att behöva tigga. 
En annan fråga i detta är, vad som menas med passiv insamling av pengar. Finns det inte 
risk för att tex någon förening, t. ex Röda korset eller Läkare utan gränser, som också 
brukar samla in pengar, också är att betrakta som passiv insamling av pengar? Var ska 
gränsen dras? Detsamma gäller barn och unga som exempelvis samlar in pengar till 
scoutkåren eller klassresan.” 
 
Lisa Rasmussen (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet är mycket nöjda med den debatt som fördes kring vad som behöver göras 
för de människor som är så pass socialt utsatta att de inte ser någon annan möjlig 
försörjning än att tigga. Vi hörde att det fanns en stor enighet om att inte göra något för 
dessa inte är bra. Nu beslutade vi att förbjuda dem att tigga inte skulle vara det vi måste 
göra annorlunda. Det fanns flera partier än Vänsterpartiet som hade idéer om vad vi ska 
göra annorlunda för att också stödja denna grupp till egen försörjning. Vi ser fram emot 
fortsatta diskussioner och framtida beslut om detta.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Vi tycker att det är fel väg att gå att förbjuda tiggeri, de problem som idag uppstått kring 
tiggarna i vår kommun är sådant som i de flesta fall redan idag är otillåtet. VI vill därför att 
det satsas mer på ordningsvakter och trygghetsskapande åtgärder än att förbjuda tiggeriet. 
Vi tycker det är viktigt att tydliggöra vilka regler som gäller för de tiggare vi har så att 
onödiga störningsmoment inte uppstår.” 
 
- - - - - 
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§ 315 KFKS 2019/97 

Markanvisningstävling för plusenergihus 
Motion den 28 januari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att marknaden redan idag producerar energieffektiva hus och 
att motionen därmed anses färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att fullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en 
markanvisningstävling för ett ”plusenergi-flerbostadshus”, d.v.s. ett hus som producerar 
mer energi än vad det gör av med. Motionärerna vill främja det klimatsmarta byggandet i 
Nacka och lyfter fram exempel på byggda och kommande plusenergihus på andra platser i 
Sverige. 
 
Det kan konstateras att tekniska krav för ett plusenergihus kan uppfattas som otillåtna 
särkrav. I undantagsfall är det möjligt att markanvisa för plusenergi-flerbostadshus. 
Samtidigt ska det lyftas fram att exploatörer redan idag bygger energieffektiva hus eftersom 
det efterfrågas av marknaden samt att det i gällande lagstiftning finns specificerat att 
byggnader ska uppfylla vissa nivåer av energihushållning och värmeisolering. Sammantaget 
bedöms det därför inte behövligt att ställa denna typ av villkor vid markanvisning för att 
åstadkomma ett energieffektivt hus, eftersom marknaden redan idag producerar 
energieffektiva hus. 7 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §262 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §212 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §155 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 15 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §262 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §212 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §155 



 
63  

 16 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att marknaden redan idag producerar energieffektiva hus och 
att motionen därmed anses färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det här är ett bra förslag. När kommunfullmäktige antog översiktsplanen föreslog 
Socialdemokraterna, då som enda parti, att plusenergihus skulle vara ett av de alternativ 
som översiktsplanen skulle lyfta som ett önskvärt och positivt exempel. Vi noterar tyvärr 
att alliansen fortfarande har samma negativa inställning till att leda i klimatomställningen.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Byggandet i Nacka ska vara miljövänligt och energieffektivt. Vi ser många exempel på att 
så också sker och att marknaden tar ansvar för att utveckla nya, effektiva och klimatsmarta 
produktionsmetoder. Ibland tar det lite längre tid och branschen kan behöva utmanas, men 
trots allt är marknadsekonomi alltid att föredra. Vi ser många exempel på energieffektiva 
byggnader i Nacka. På Nya gatan ska Svea fastigheter bygga noll-energihus, i Tollare har 
flera plus-energihus helt i trä byggts och på Nybackatomten bygger Aros bostad 
klimatsmart och helt i trä. Detta sker utan krav i markanvisningar och andra politiska krav. 
 
Förutom att byggbranschen i allt snabbare takt anammar ett miljövänligare byggande och 
att förslagen därför inte behövs, så är förslagen dessutom direkt olagliga. Kommunerna får 
inte ställa sk tekniska särkrav i vare sig detaljplaner eller markanvisningar och hit hör just 
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andra energikrav än de som tagits fram av Boverket. Om kommunen skulle göra det så är 
de ”utan verkan” för att citera plan- och bygglagen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Motionen är bra och kan bli ännu bättre om det gäller flera än ett hus. Som motionärerna 
skriver - Om vi ska ha någon chans att nå det globala klimatmålet att hålla uppvärmning av 
planeten under två grader, måste vi agera NU. Nacka kommun har som motto att vara bäst 
på att vara kommun vilket klingar lite ihåligt om vi inte ligger i framkant även när det gäller 
klimatsmart byggande. Vi ska bygga mycket NU, och gör vi ingenting radikalt NU, får våra 
barn och barnbarn lida SEN. Med andra ord menar vänsterpartiet att plusenergihus alltid 
borde byggas i Nacka när det är möjligt. ” 
 
- - - - - 
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§ 316 KFKS 2019/254 

Medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance  
Motion den 4 mars 2019 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att ansöka om medlemskap i Carbon 
Neutral Cities Alliance med anledning att Nackas har medlemskap i Eurocites där miljö- 
och klimatfrågorna redan är prioriterade.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlat.  
 

Ärendet 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska ansöka om att bli en del av Carbon Neutral 
Cities Alliance (CNCA). Carbon Neutral Cities Alliance är ett internationellt nätverk av 
städer som alla eftersträvar en minskning av utsläppen av drivhusgaser med 80–100 
procent fram till år 2050 eller tidigare. 
 
Nacka kommun har idag ett medlemskap i Eurocites. Nackas huvudsakliga drivkraft till att 
vara med i Eurocities är möjligheten att spana utåt, lära av andra städers erfarenheter samt 
inspireras till utveckling inom kommunens olika verksamheter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §263 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §213 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §156 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och miljöenheten den 4 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §263 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §213 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §156 
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Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att 
ansöka om medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance med anledning att Nackas har 
medlemskap i Eurocites där miljö- och klimatfrågorna redan är prioriterade.  
Motionen är med detta färdigbehandlat.  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V) och Lina 
Olsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Hans Peters yrkande och 19 röster för 
Khashayar Farmanbars yrkande. Fyra ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Hans Peters yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 7 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Klimathotet är vårt största ödesfråga. Carbon Neutral Cities Alliance (CNCA) är den mest 
progressiva och tydligaste organisationen för att minska utsläppet av koldioxid. Det är en 
organisation som ger oss verktyg att nå höga klimatambitioner tillsammans med andra 
städer i nätverket. I vår grannkommun Stockholm stad har Allianspartierna tillsammans 
med miljöpartiet insett detta och blivit medlemmar i just CNCA. Allianspartierna i Nacka 
anger medlemskapet i Eurocities som argument för att låta bli engagemang i CNCA. 
Eurocities är ett viktigt organ med fokus främst på tillväxt, stadsplanering, företagande och 
populationsutveckling, medan CNCA ger oss verktygen att minska vår klimatpåverkan. Vi 
noterar också med stor förvåning att miljöpartiet i Nacka till skillnad från sina partivänner i 
Stockholm vill avstå medlemskap i organisationen med argumentet att kommunen inte har 
antagit en klimatambition än. Nåja det är hög tid att vi antar dessa ambitioner och 
kombinerar det med verktyg att nå ambitionerna. Därför vill vi socialdemokrater att Nacka 
kommun blir engagerad i arbetet i Carbon Neutral Cities Alliance. ” 
- - - - - 
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§ 317 KFKS 2018/1117 

Dansbana i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns flera dansbanor i kommunen, och att det 
finns andra investeringar som är viktigare än att bygga fler dansbanor. Förslaget i motionen 
är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet har inkommit med ett förslag utreda och anlägga en dansbana i Nacka. Idag 
finns redan dansbanor bland annat i Orminge och vid Boobadet. I en prioritering finns det 
andra investeringar som är viktigare än fler dansbanor. Förslaget i motionen bedöms 
därmed redan vara uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §264 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §181 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 6 maj 2019 
Bilaga 1  Motion 
Bilaga 2  Natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §67 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §264 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §181 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns flera dansbanor i kommunen, och att det 
finns andra investeringar som är viktigare än att bygga fler dansbanor. Förslaget i motionen 
är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §67 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns flera dansbanor i kommunen, och att det 
finns andra investeringar som är viktigare än att bygga fler dansbanor. Förslaget är 
motionen är uppfyllt, och den är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att plats för en dansbana 
i Nacka undersöks. 
 
Alva Dahn (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Louise Ollivier (MP) instämde i Alva Dahls yrkande gällande punkten 2 i motionens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Fredrik Holmqvists yrkande om återremiss. 
 
Med avslag på Alva Dahns yrkande gällande punkten 1 i motionens förslag beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande mot Alva Dahns yrkande gällande 
punkten 2 i motionens förslag och fann att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster för Hans Peters yrkande och 18 
röster för Alva Dahns yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Hans Peters 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 8 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Beslutsunderlaget inte tillfredsställande då frågan om dansbana borde beredas av 
kulturnämnden. De som hittills yttrat sig i frågan har inte som uppgift att bedöma behov av 
prioriteringar inom kulturområdet. Sakfrågan borde därför inte ha avgjorts på dagens 
sammanträden. Istället skulle den återremitterats för att inhämta kulturnämndens 
synpunkter.” 
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Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vad kan vara viktigare än att bygga en trivsam kommun med mängder av olika 
mötesplatser och arenor där man kan träffas och umgås under olika avslappnade former. 
Miljöpartiet vill att det planeras in dansbanor även på Västra Sicklaön, varför inte i den nya 
stadsparken. Miljöpartiet vill att möjligheten till dansbanor utreds i ett vidare perspektiv än 
vad som tas upp i tjänsteskrivelsen. En dansbana kan ju användas till så mycket mer än 
bara dans, bara fantasin sätter gränsen. En dansbana behöver inte heller vara särskilt stor, 
t.ex. skulle renoverade ångbåtsbryggor med rätt utformning kunna fungera bra som 
dansbanor m.m.” 
 
- - - - - 
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§ 318 KFKS 2018/1106 

Insamling av matavfall 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen inför en obligatorisk insamling av matavfall. Genom att 
samla in matavfallet kan det användas som råvara för biogas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §265 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §182 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 april 2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §48 
Bilaga 3 Synpunkter från Nacka vatten och avfall AB den 23 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §265 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §182 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige noterar att insamlingssystemet kan komma att göras om med 
anledning av nya krav på producenterna avseende fastighetsnära insamling av 
förpackningar och returpapper. Med anledning av de nya kraven finns det skäl att se över 
hur kommunen ska utforma och synkronisera insamlingen av matavfall tillsammans med 
producenternas insamling av förpackningar och returpapper. En förändring av 
avfallsföreskrifterna, i syfte att göra matavfallsinsamling obligatorisk för hushållen, är en 
suboptimering och är därmed inte aktuell innan det är klarlagt hur insamlingssystemet 
kommer utformas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §48  
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen med 
motivering att under 2018 har lagstiftningen ändrats. Insamlingssystemen kommer behövas 
göras om under de närmaste åren och insamlingen av matavfall bör samordnas med 
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fastighetsnära insamling av förpackningar och returpapper. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 319 KFKS 2018/1113 

Grillplatser i Nackas fritids-och grönområden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet har inkommit med en motion angående inrättandet av grillplatser i alla 
kommunens fritids- och grönområden.  

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §266 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §183 
Natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §68 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 10 april 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §266 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §183 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §68  
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är redan och uppfylld och den därmed 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 320 KFKS 2018/1104 

Förslag på simundervisning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska införa simskolor sommartid vid kommunens 
allmänna utebad och att nyanlända erbjuds simundervisning som en del i deras 
introduktion i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §267 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §184 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 april 2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Arbets-och företagsnämnden den 13 mars 2019 §24 
Bilaga 3 Fritidsnämnden den 13 mars 2019 §20 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §267 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019, §184 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då det redan erbjuds simskola på fritiden 
samt en särskild satsning på kvinnor som uppfyller intentionerna i motionen. 
Kommunfullmäktige noterar vidare att det finns flera olika bidrag inom kommunen för 
föreningar att söka, bland annat avseende integrationsfrämjande aktiviteter för nyanlända, 
samt möjlighet för föreningar att bedriva simskoleverksamhet under sommarloven vid 
allmänna utomhusbad. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 mars 2019 §24 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen, i den del som avser att nyanlända ska 
erbjudas simundervisning som en del i deras introduktion i kommunen, eftersom det 
utöver den simundervisning som redan erbjuds i kommunens simhallar redan finns 
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möjlighet för föreningar att ansöka om projektbidrag för inkludering för att anordna 
simundervisning för nyanlända. 
Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 §20 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut:  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att det ska inrättas simskolor utomhus, 
eftersom det redan erbjuds simskola i kommunens simhallar samt att föreningar kan 
bedriva simskoleverksamhet vid allmänna utomhusbad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 321 KFKS 2018/1213 

Kretsloppspark i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka vatten och avfall AB får i uppdrag att inom ramen för 
någon av Nackas befintliga kretsloppsparker, som ett pilotprojekt, även integrera 
renovering, reparation och försäljning i verksamheten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §268 
Kommunstyrelsen 3 juni 2019 §185 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 30 april 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §268 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §185 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan idag finns möjlighet att lämna saker för återbruk 
på samtliga tre kretsloppscentraler i Nacka. Därutöver finns flera organisationer och 
företag i Nacka som ägnar sig åt renovering, reparation och försäljning av återvunna varor. 
Mot denna bakgrund behövs inget pilotprojekt och motionen anses färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 322 KFKS 2018/1217 

Utnyttja tredimensionell fastighetsbildning och hitta nya 
ytor i Nacka stad 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm med flera (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen inventerar möjliga utrymmen där nya fritids- och 
idrottytor skulle kunna tillkomma exempelvis genom tredimensionell fastighetsbildning 
samt genom ändringar i befintliga detaljplaner.  
 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §269 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §186 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den7 maj 2019 
Bilaga Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §269 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §186 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning om att kommunen har 
initierat en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar i samband med 
aktualisering av kapacitetsutredningen för tillskapandet av nya idrottsanläggningar. I 
inventeringen beaktas tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet. 
Motionen anses därmed bifallen. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 323 KFKS 2018/1212 

Planering av fler bostäder för äldre i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen planerar för ett ökat antal bostäder för seniorer med 
varierad upplåtelseform, utformning och storlek på lägenheter 
 

 Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §270 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §187 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 6 maj 2019 
Bilaga 1  Motion  
Bilaga 2 Äldrenämnden den 27 mars 2019 §17 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §270 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §187 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
Beslut i äldrenämnden den 27 mars 2019 §17  
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 324 KFKS 2018/1210 

Klimatneutral betong 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 17 december 2018. Motionärerna 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska stötta Betonginitiativet genom 
att i all upphandling efterfråga den betong som har lägst klimatpåverkan samt att 
kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ska undersöka vilka politiska styrmedel 
som är möjliga för att få olika byggaktörer i Nacka att använda betong med så låg 
klimatpåverkan som möjligt.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §271 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §188 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 7 maj 2019 
Bilaga Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §271 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §188 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses bifallen på så sätt att kommunen ansluter 
sig till Betonginitiativet, att det i kommande riktlinjer för miljökrav för entreprenader, 
reinvesteringar och stadsbyggnadsprojekt ska ställas krav för att uppnå minskad 
klimatpåverkan från betonganvändning samt att privata aktörer ska stimuleras att också 
ställa miljökrav på den betong de använder. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 325 KFKS 2019/253 

Narkotikahundar i skolor och på fritidsgårdar 
Motion den 4 mars 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att möjligheterna för att använda narkotikahundar i drogförebyggande 
syfte på kommunens skolor och fritidsgårdar utreds, samt att det utformas förslag på hur 
narkotikahundar kan användas i drogförebyggande syfte på kommunens skolor och 
fritidsgårdar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §272 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §189 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice den 24 april 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 §272 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §189 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige noterar den utredning som gjorts i tjänsteskrivelsen om 
förutsättningar för användande av narkotikahundar i kommunens verksamheter.  
Kommunfullmäktige uppmanar polisen att medverka i brottsförebyggande arbete med 
bland annat narkotikahundar på skolorna och fritidsgårdarna. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 326 KFKS 2018/414 

Ishall i Finnberget 
Motion den 23 april 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen undersöker möjligheten att anlägga en ishall i ett av 
Finnbergets bergrum. Motionärerna ser behov av att hitta alternativa ytor för att etablera 
fler idrottsanläggningar i centrala Nacka för att möta efterfrågan på lokaler när 
invånarantalet ökar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §241 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 28 maj 2019 
Motion  
Fritidsnämnden den 13 mars 2019 §18 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 18 februari 2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §241 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det finns många bergrum i Nacka där det ursprungliga 
syftet inte längre är aktuellt. De bör i stället få nya funktioner, gärna som 
idrottsanläggningar. Förutsättningarna för detta behöver klarläggas i pågående eller 
kommande detaljplanearbeten. Motionen är med detta färdigbehandlad.”  

Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 §18 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom strategiska och praktiska frågor 
inom detaljplanearbete bör lösas först innan ett specifikt utredningsarbete om möjlig ishall i 
Finnberget kan startas.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
- - - - - 
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§ 327 KFKS 2018/642 

Badmöjligheter vid Sickla strand 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Miljöpartiet har inkommit med ett förslag att utöka badmöjligheterna vid Sickla strand samt 
att säkerställa att de två allmänna bryggorna vid Sickla sjön går att bada ifrån.  
Badet vid Sickla strand är ett välbesökt och populärt bad. Sickla sjön med sitt läge vid 
tidigare industriområde är förorenad vilket påverkar förutsättningarna att utöka 
badmöjligheter.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §242 
Natur-och trafiknämnden den 19 februari 2019 §28 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 30 januari 2019  
Motion  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §242 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 
Beslut i från natur-och trafiknämnden den 19 februari 2019 §28  
Natur-och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 328 KFKS 2018/1099 

Högstadieskola i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet vill att det startar en kommunal högstadieskola i Fisksätra 
med start 2020.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 17 juni 2019 §215 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 20 maj 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsen den juni 2019 §215 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att starta en kommunal högstadieskola 
i Fisksätra med start hösten 2020. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 329 KFKS 2018/1211 

Bonus-Malus-system i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunstyrelsen utreder någon 
form av bonus-malus-system enligt motionen, där sådant som motverkar uppfyllelsen av 
kommunens lokala miljö- och klimatmål får vara med och subventionera sådant som mer 
bidrar till uppfyllelsen av dessa mål.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §243 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 11 mars 2019, rev 12 juni 2019 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §243 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunens miljö- och klimatarbete kopplat till bl.a. 
varor, tjänster och investeringar går i linje med motionärernas intentioner och att 
inrättandet av ett internt bonus-malus-system i kommunen därmed inte behöver utredas 
vidare. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 330 KFKS 2018/1209 

Vätgasbilar i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att anordna tankstationer för 
vätgas i kommunen för att öka intresset hos Nackaborna för vätgasdrivna fordon. Det är 
statens ansvar att besluta om vilka drivmedel som bör användas i landet och initialt är ett 
stort statligt engagemang nödvändigt innan vätgas kan bli kommersiellt gångbart.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §244 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 29 maj 2019 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §244 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i majoritetsprogrammet för innevarande mandatperiod 
anges att förbränningen av fossila bränslen måste minskas drastiskt och att viktiga 
instrument för att uppnå det är att underlätta för Nackaborna att göra klimatsmarta val och 
att bejaka ny teknik. Motionen om en vätgas-tankstation i Nacka stämmer väl med den 
inriktningen och kan anses bifallen med följande förtydligande. Utbyggnaden av vätgas-
tankstationer måste ske på marknadsmässiga grunder. Kommunen ska vara behjälplig i 
utredningsarbete, eventuell markanvisning och på annat sätt men inte själv starta, bygga 
eller driva en sådan station.” 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 331 KFKS 2018/1214 

Miljöstyrning vid drift-, anläggnings- och investeringsstöd 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen undersöker hur en miljöstyrning vid 
stöd för drift, anläggning och investering i kommunens samt föreningslivets anläggningar 
kan utformas och börjar tillämpa denna i kommunens stöd till föreningslivet.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §245 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 21 maj 2019 
Motion  
Fritidsnämnden den 13 mars 2019 §21 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §245 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att miljöstyrning vid drift och renovering av kommunägda 
befintliga anläggningar samt nyinvestering i framtida kommunala anläggningar redan 
förekommer och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad i denna del. 

Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 §21 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen om att investeringsprojekt som minskar 
negativ miljöpåverkan redan prioriteras enligt riktlinjer för föreningsstöd för föreningars 
anläggningar och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad i denna del. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 332 KFKS 2018/1216 

Parkteaterns utbud till Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna lyfter fram behovet av att nyttja offentliga platser, exempelvis torg och 
parker, som mötesplatser för kulturverksamhet så att den når ut till fler. Stockholm stad har 
Parkteatern som turnerar i staden, samt i de kranskommuner som väljer att köpa in 
förställningar från Parkteatern. Mot bakgrund av detta föreslår motionärerna att 
kommunen undersöker möjligheterna att ta del av Parkteaterns utbud, och på lämplig plats 
erbjuda sommarteater i Nacka.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §246 
Kulturnämnden den 18 juni 2019 §39 
Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten den 4 juni 2019 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §246 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen anses därmed bifallen. 
Beslut i kulturnämnden den 18 juni 2019 §39 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 333 KFKS 2019/99 

Våtmarker i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna har inkommit med förslag om att kommunen inventerar Nackas våtmarker 
och undersöker vilka möjliga ekonomiska bidrag som kan sökas för att restaurera eller 
nyanlägga våtmarker.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §247 
Natur-och trafiknämnden den 21 maj 2019 §80 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 3 maj 2019 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §247 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur-och trafiknämnden den 21 maj 2019 §80 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 334 KFKS 2019/98 

Riktlinjer för privat biltvätt 
Motion den 28 januari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna har inkommit med följande förslag om riktlinjer för privat biltvätt. 

- Kommunen informerar aktivt om problemen och riskerna med att tvätta bilen 
utanför anläggningar för biltvätt  

- Kommunen inför tydliga riktlinjer för privat biltvättande utanför anläggningar för 
biltvätt  

- Kommunen inför sanktioner med exempelvis viten för den som bryter mot ovan 
nämnda riktlinjer 

 
Efter vintern är det många som tvättar bilen på gatan, garageuppfarten eller i trädgården. 
Det leder till ett diffust utsläpp av olja, metaller, partiklar och tvättkemikalier till vattendrag 
och grundvatten. För att komma till rätta med det har några kommuner reglerat biltvätt 
utanför anläggningar, genom lokala skyddsområden, lokala riktlinjer eller lokala föreskrifter. 
Det förekommer även lokala kampanjer för att få fordonsägare att sluta tvätta på gatan.  
 
Enligt Naturvårdsverket saknas rättsligt stöd för kommuner att besluta om ett generellt 
kommunalt förbud i frågan. Kommunen kan meddela förbud om det finns ett specifikt 
skyddsobjekt, t.ex. en dricksvattentäkt som riskerar att skadas, eller i specifika fall om en 
person eller verksamhet tvättar så ofta att de blir att likna vid en verksamhet. Nacka 
kommun tillämpar specifikt lokalt förbud i skyddsföreskrifterna för Sandasjöns 
reservvattentäkt. Miljöenheten informerar även idag om hur man tvättar bilen på ett 
miljövänligt sätt, via kommunens hemsida. Informationen finns tillgänglig hela året, men 
lyfts i som nyhet under våren, när biltvättandet kommer igång. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §248 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 §73 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 18 februari 2019 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §248 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 §73 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 335 KFKS 2019/100 

Handlingsplan för självmordsprevention 
Motion den 28 januari 2019 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Förslagen i motionen handlar om att ta fram en kommunövergripande handlingsplan med 
självmordspreventiva åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §249 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten den 22 maj 2019 
Motionen 
Utbildningsnämnden den 9 maj 2019 §35 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 maj 2019 §38 
Socialnämnden den 25 april 2019 §58 
Äldrenämnden den 24 april 2019 §27 
Arbets- och företagsnämnden den 24 april 2019 §43 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §249 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder och verksamheter som identifierar ett behov 
av att ta fram styrande dokument eller insatser för självmordsprevention ska göra det. Mot 
denna bakgrund avslås motionens förslag om en kommunövergripande handlingsplan. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 maj 2019 §38 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende kommunövergripande 
handlingsplan för självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som 
identifierar ett behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom 
sina ansvarsområden. 
Beslut i utbildningsnämnden den 9 maj 2019 §35 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende en kommunövergripande handlingsplan för 
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självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett 
behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina 
ansvarsområden. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 24 april 2019 §43 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention eftersom behovet av en kommunövergripande handlingsplan först 
behöver utredas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i äldrenämnden den 24 april 2019 §27 
1. Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett 
behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina 
ansvarsområden. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
2. Äldrenämnden beslutade att uppdra åt social- och äldredirektören att återrapportera hur 
nämnden på lämpligt sätt ska arbeta vidare med självmordspreventiva åtgärder 
inom nämndens ansvarsområde. 
Beslut i socialnämnden den 25 april 2019 § 58 
1. Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för självmordsprevention. 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett behov av att ta fram 
nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina ansvarsområden. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
2. Socialnämnden beslutade att uppdra åt social- och äldredirektören att återrapportera hur 
nämnden på lämpligt sätt ska arbeta vidare med självmordspreventiva åtgärder inom 
nämndens ansvarsområde. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 336 KFKS 2019/252 

Trafiksituationen i Älta 
Motion den 4 mars 2019 av Majvie Swärd och Ella Tegsten (S)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion till kommunfullmäktige följande förslag att 

- Nacka kommun verkar för att lämplig hastighetsdämpande åtgärd sätts in för att få bättre 
hörsamhet för hastighetsbegränsningen på Ältavägen 
- Nacka kommun utreder och presenterar scenario på hur kollektiv- och persontrafik ska 
ordnas i framtidens Älta och den planerade befolkningsökningen, samt att resultatet av 
utredningen tas med i planeringen för det framtida byggandet. 
 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §250 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2019 
Motion  
Natur- och trafiknämnden den 21 maj 2019 §79 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §250 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 Beslut i natur- och trafiknämnden den 21 maj 2019 §79 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - -  
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§ 337 KFKS 2019/250 

Återvinning av pappershanddukar 
Motion den 4 mars 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna lämnar förslag om möjligheten att återvinna pappershanddukar inom Nacka 
kommuns verksamheter. Med hänvisning till goda miljöargument så föreslås kommunen 
utreda om Nackas verksamheter kan börja återvinna sina pappershanddukar. Enligt 
motionen är det cirka 20 procent av det brännbara avfallet som består av 
pappershanddukar så det är betydande mängd koldioxid som då skulle minskas om dessa 
inte behöver eldas upp. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §251 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 6 augusti 2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §251 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i dagsläget inte bedöms föreligga förutsättningar för 
Nacka kommun att införa återvinning av pappershanddukar då det skulle innebära ökade 
transporter och svåröverskådliga ekonomiska konsekvenser för kommunen. Nacka 
kommun bedömer dock att förslaget är intressant då det är viktigt att försöka få ner 
koldioxidutsläppen och kommunen avser därför att följa utvecklingen inom området. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 338 KFKS 2019/257 

Stöd till socialt utsatta EU-medborgare 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna utrycker i sin motion oro för att många av de som kommer till Sverige och 
Nacka ofta befinner sig i en socialt utsatt situation med hemlöshet och ett liv som präglas 
av otrygghet och utanförskap. För att klara sitt uppehälle pantar de burkar eller tigger 
pengar. I motionen refereras det till de två natthärbärgen som Stockholm startat med 
frivilligorganisationer under namnen "Vinternatt" samt "Sommarnatt". Dessa två är 
avsedda endast för utsatta EU-medborgare.  
 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska erbjuda utsatta EU-medborgare logi, måltid, 
råd och stöd samt möjlighet att sköta sin personliga hygien. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §252 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 §50 
Tjänsteskrivelse från etableringsenheten den 13 maj 2019 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §252 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU-
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 §50 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU- 
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 



 
96  

 16 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 339 KFKS 2019/259 

Ersättningsmodeller och utbud vid kommunens bibliotek 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att det ska tas fram en redovisning av hur prestationsbaserade modeller 
påverkar utbud, tillgängliggörande och användning av medier för prioriterade grupper samt 
presenteras förslag på hur biblioteken kan nå ett likvärdigt utbud åt prioriterade grupper.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2019 §253 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 28 maj 2019 §29 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 2 maj 2019 
Motion 
Jämförelsetabell 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 §253 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att böcker och annan media som finns på biblioteken är en 
del av det gemensamma utbudet som alla kan ta del av, att mediasamlingen på 
minoritetsspråk ska förstärkas på alla bibliotek under 2019 samt att ersättningsmodellen till 
biblioteken ändrats från 2019 vilket bland annat innebär att den rörliga ersättningen per 
utlånad bok minskat. Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 
Beslut i från kulturnämnden den 28 maj 2019 §29 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 340 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade – kvartal 2, år 2019 
 
Rapport från Länsstyrelsens inspektion hos överförmyndarnämnden 2019-04-24 
 
- - - - - 
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§ 341 

Anmälningar från revisorerna 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 2/2019 - Granskning av momshantering 
 
Revisionsskrivelser och granskning gällande IT-säkerhet för de kommunala bolagen Nacka 
vatten och avfall AB och Nacka Energi AB 
 
- - - - - 
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§ 342 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 

Beslut 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 343 KFKS 2019/827 

Motion – Agenda 2030 i Nacka kommuns styrmodell 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 

Beslut 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 344 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 

Beslut 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 345 KFKS 2019/831 

Motion – Säkrare trafikmiljö för oskyddade trafikanter 
Motion den 16 september 2019 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 

Beslut 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 346 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 

Beslut 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 347 KFKS 2019/830 

Motion – Klädpolicy i Nackas skolor och förskolor 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 

Beslut 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 348 KFKS 2019/839 

Interpellation – Kapacitetsutredningen av idrottsytor 
Interpellation den 16 september 2019 av Ella Tegsten m.fl. (S) till fritidsnämndens 
ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) 
 
Ella Tegsten m.fl. anhöll om att till fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 

Beslut 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 349 KFKS 2019/838 

Interpellation – Droganvändning i skolan och 
kommunens ansvar 
Interpellation den 16 september 2019 av Leonid Yurkovskiy (SD) till kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau (M) och utbildningsnämndens ordförande Monica Brohede 
Tellström (L) 
 
Leonid Yurkovskiy anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande och 
utbildningsnämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 

Beslut 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 350 KFKS 2019/841 

Interpellation – Multihall i Fisksätra 
Interpellation den 16 september 2019 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau (M) 
 
Mikael Carlsson anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 

Beslut 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 351 KFKS 2019/842 

Interpellation – Planering av kulturlokaler och ny skola i 
Älta 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau (M) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande Cathrin 
Bergenstråhle (M) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande och till miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 

Beslut 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 352 KFKS 2019/840 

Interpellation – Kulturmiljön och trafiksituationen i 
Storängen 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau (M) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande Cathrin 
Bergenstråhle (M) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande och till miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 

Beslut 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 353 KFKS 2019/853 

Interpellation – Sanitära förhållanden i Skuruparken 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellation Sanitära förhållanden i Skuruparken inte får 
ställas enligt 5 kap. 61 § kommunallagen. 
 
Motivering 
Av 5 kap. 61 § kommunallagen framgår att interpellationer inte får avse  
ärenden som rör myndighetsutövning mot någon enskild. Aktuell interpellationen berör 
handläggningen och beslut om bygglov, vilket utgör myndighetsutövning. Mot den 
bakgrunden bedömer kommunfullmäktige att interpellationen ej får ställas enligt 
kommunallagen. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
- - - - - 
 
  



 
112  

 16 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 354 KFKS 2019/854 

Interpellation – Bygglovet för Älgömasten 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellation Bygglovet för Älgömasten inte får ställas 
enligt 5 kap. 61 § kommunallagen. 
 
Motivering 
Av 5 kap. 61 § kommunallagen framgår att interpellationer inte får avse  
ärenden som rör myndighetsutövning mot någon enskild. Aktuell interpellationen berör 
handläggningen och beslut om bygglov, vilket utgör myndighetsutövning. Mot den 
bakgrunden bedömer kommunfullmäktige att interpellationen inte får ställas enligt 
kommunallagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
- - - - - 
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